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Аннотация
В статье рассматриваются основные принципы педагогики композитора Бориса Трубина, 
много лет преподававшего в Казанской консерватории и сыгравшего значительную роль 
в воспитании композиторов разных национальных культур. Также анализируются другие 
сферы его преподавательской деятельности. Особое внимание уделяется его методике пре-
подавания сольфеджио у музыковедов и подготовке музыковедов в специальном классе.  
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Summary
This article examines professional pedagogic activity of the one of the biggest composers  
of Tatarstan Boris Trubin. We emphasize on his significant role in Kazan conservatory’s 
composers’ education from different national cultures. Along with this we research Trubin’s 
pedagogical system characteristics in composers’ education. Also we analyze other fields of his 
pedagogic activity. His ways of solfeggio’s teaching and special education class for musicologists 
are also getting specific attention.

Keywords: Boris Trubin, composition teaching, national music cultures, Kazan Conservatory.

Статья поступила:  22.09.2023DOI: 10.48201/22263330_2023_44_41
УДК 78.071.1
ББК 85.3

МУЗЫКАЛЬНОЕ  ИСПОЛНИТЕЛЬСТВО 
И  ПЕДАГОГИКА

MUSICAL  PERFORMANCE 
AND  PEDAGOGY


